
Kommentarer fra Karmøy Bondelag til forslag til ny forskrift for vann og avløpsgebyrer 

 

Viser til forslag til Karmøy kommunes forslag om ny forskrift for vann og avløpsgebyrer.  

 

Karmøy Bondelag har følgende kommentarer til forslaget: 

 

Svakhet i metodikk 

I forslag til forskrift hevder Karmøy kommune at man anvender et «selvkostprinsipp» når 
man beregner gebyr for bruk av vann. Vi mener beregningsmetodikken har følgende 
svakheter: 

Karmøy Bondelag er kritisk til at kommunen foreslår å fordele kostnader basert på en 
kategorisering hvor man benytte vannforsyningskapasitet istedenfor målt vannforbruk som 
grunnlag for fordeling av kostnader. For næringslivskunder vil man i stod grad ha data for 
målte vannmengde per kunde da de fleste næringsaktører har vannmåler. Målt vannforbruk 
bør i størst mulig grad anvendes i fordelingen av vannkostnader. 

Karmøy Bondelag mener i tillegg at modellen må ha betydelig svakhet når 98% av bolig og 
fritidseiendommene ikke har vannmåler og får beregnet forbruk ut fra stipulering.  

 
Stordriftsfordeler og pris per m3 

Karmøy Bondelag ser at det er betydelige kostnader med å holde vedlike 
vannforsyningssystemet i kommunen, men vi vil anta at det er betydelig stordrifts fordeler når 
det gjelder anleggs og vedlikeholdskostnader for VAR avdelingen i Karmøy kommune slik at 
kostnad per brukt m3 vann blir lavere for store vannforbrukere enn for små.  

I forslaget til forskrift mener derfor Karmøy Bondelag at kommunen gjør det motsatte av å 
anvende et selvkostprinsipp når de vrir kostnader for kommunalt vanngebyr fra private 
husholdninger (små vannforbrukere) og over på av bedrifter og næringsaktører (store 
vannforbrukere).  

Bondelaget mener videre det er uakseptabelt at man i forslaget velger å redusere vannavgift 
for fritidseiendommer samtidig som man øker vannavgift for bønder og næringsaktører i 
kommunen. Man bør prioritere næringsliv foran hytter og fritidsboliger på samme måte som 
man gjør i dagens strømstøtteordninger. 

 

 

Utfordring for jordbruket i Karmøy 

Ved tørre somre har flere bønder i Karmøy stort vanningsbehov for at de skal få avling av 
grønnsaker og rotvekster. Dersom Karmøy kommune øker pris for vann som gitt i forslaget 
har vi fått konkrete meldinger på at det i praksis ikke være lønnsomt å produsere lokale 



grønnsaker og rotvekster på Karmøy. Dette henger dårlig sammen med satsing på bærekraftig 
lokal verdiskapning.   

Ut fra argumenter under punktene over vil Karmøy Bondelag fremme forslag om at store 
næringsaktører av vann innen landbruket (og annet næringsliv?) fortsatt får lavere vanngebyr 
pris gjerne etter reelt selvkostprinsipp. Dette er viktig for å opprettholde og utvide jordbruk og 
næringsaktivitet i kommunen. 

 

Beregning av avløpsgebyr 

Karmøy Bondelag ser under punkt 5.2. i forslaget at man som en hovedregel skal beregne 
avløpsbelastningen ut fra målt vannmengde inn. En slik beregningsmetode for gårdsbruk, 
gartenerier etc blir feil da disse aktørene i stor grad har egne systemer for å håndtere 
avløpsvann. Eksempelvis benytter vannforbruk i husdyrproduksjon og til vanning av 
grønnsaker i svært liten grad ikke kommunalt vannavløp. 

For å unngå misforståelser og støy foreslår vi derfor at ordlyden under punkt 5.2.2 fjerde 
avsnitt presiseres på følgende måte: 

For gartnerier, gårdsbruk og annen virksomhet hvor avviksmengden avviker betydelig fra 
vannforbruket, skal det inngås avtale som gjenspeiler reell avløpsmengde. 

Dette er for øvrig i tråd Miljødirektoratets merknader til forurensningsforskriften § 16-4, 4. 

 


